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Αριθμ. Απόφασης 58/2025            Θέμα: «Εκπόνηση νέου Master Plan για τον λιμένα Σκάλας Πάτμου» 

 

Στην Πάτμο, σήμερα την 6
η
 του μηνός Ιουνίου έτους 2025, ημέρα Παρασκευή και ώρα 11.30π.μ. 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Διοικητικό Συμβούλιο του Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου Πάτμου 

(ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π.), δια ζώσης και με τηλεδιάσκεψη, σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 7 του άρθρου 6 του Ν. 

3242/2004, τις διατάξεις της παρ. 1 του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 όπως τροποποιήθηκαν με το άρθρο 6 

του Ν. 5056/2023 και της υπ’ αριθμ. 36133/17-04-2024 Εγκυκλίου του Υπουργείου Εσωτερικών, κατόπιν 

της υπ’ αριθμ. 972/02-06-2025 έγγραφης πρόσκλησης του Προέδρου του, που δημοσιεύθηκε στην 

ιστοσελίδα του και επιδόθηκε σε καθένα εκ των μελών, σύμφωνα με το άρθρο 6 του Κανονισμού για τη 

διοίκηση, διαχείριση και λειτουργία του ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π. και την παράγραφο 4 του άρθρου 67 του Νόμου 

3852/2010 (Νέα Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωμένης Διοίκησης – Πρόγραμμα 

Καλλικράτης), όπου ορίζεται ότι: «Η πρόσκληση δημοσιεύεται στην ιστοσελίδα του δήμου. Η πρόσκληση 

επιδίδεται ή γνωστοποιείται στους συμβούλους τρεις (3) τουλάχιστον πλήρεις ημέρες πριν από την ημέρα που 

ορίζεται για τη συνεδρίαση. ...Αν δεν ορίζεται αντίκλητος ή πρόσφορο μέσο για τη γνωστοποίηση, αρκεί η 

δημοσίευση της πρόσκλησης στην ιστοσελίδα του δήμου». 

Αρχικά διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, σύμφωνα με την παράγραφο 3 του άρθρου 96 του Νόμου 

3463/2006, επειδή επί συνόλου εννέα (9) μελών ευρέθησαν παρόντα τα οκτώ (8). 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ 

1. Τσαμπαλάκης Νικήτας, Δήμαρχος Πάτμου, 

Πρόεδρος  
5. Πέντες Ελευθέριος (με τηλεδιάσκεψη) 

2. Ματθαίου Μπενέτος, Αντιπρόεδρος 
6. Μάγγος Φώτιος, Δήμαρχος Λειψών (με 

τηλεδιάσκεψη) 

3. Σμαρνάκης Ανδρέας 7. Μαρκάκη Καλλιόπη (με τηλεδιάσκεψη) 

4. Παλαιού Ειρήνη, Αναπλ. Μέλος 
8. Δέδες Περικλής, Εκπρόσωπος  Λιμεναρχείου 

Πάτμου (με τηλεδιάσκεψη) 

 

ΑΠΟΥΣΑ 

1. Σεΐτη Πετρούλα Αν και κλήθηκε έγκαιρα και νόμιμα.                                      

 

 ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ                                                                           Απόσπασμα εκ του αριθμ. 9/2025 
 ΝΟΜΟΣ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ πρακτικού συνεδριάσεως Διοικητικού 
      ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΜΟΥ                                                                             Συμβουλίου 

 ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΛΙΜΕΝΙΚΟ                                                                                                                                                                                                                               

    ΤΑΜΕΙΟ ΠΑΤΜΟΥ                                                                                          
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Παρίστανται, επίσης η κα Κάππου Αναστασία, Διοικητική Υπάλληλος, για την τήρηση των 

πρακτικών, καθώς και ο υπάλληλος του Τμήματος Τεχνικών Υπηρεσιών κ. Καρακατσάνης Γεώργιος 

(αμφότεροι διά ζώσης). 

Ο Πρόεδρος εισηγήθηκε το 12
ο
 θέμα της ημερησίας διατάξεως και έθεσε υπόψη του Διοικητικού 

Συμβουλίου: 

1) Το άρθρο 46 του Ν. 5167/2024 (ΦΕΚ 207Α΄/20-12-2024), με θέμα: «Ρύθμιση θεμάτων λιμενικών 

υποδομών – Τροποποίηση άρθρου δέκατου ένατου του ν. 2932/2001», όπου μεταξύ άλλων αναφέρονται τα 

εξής: «Αποφάσεις της Ε.Σ.Α.Λ. για την έγκριση Αναπτυξιακού Προγράμματος και Μελέτης Διαχείρισης Λιμένα 

(Master Plan), οι οποίες εκδόθηκαν μετά την έναρξη ισχύος του ν. 4081/2012 (Α’ 184), επέχουν θέση γνώμης 

για τη μετέπειτα έγκριση αυτών με προεδρικό διάταγμα, εκτός αν στο μεταξύ υποβληθεί νέο Αναπτυξιακό 

Πρόγραμμα και Μελέτη Διαχείρισης Λιμένα (Master Plan) προς έλεγχο ή ζητηθεί η επικαιροποίηση του 

ισχύοντος». 

2) Το Πλαίσιο Έργων Ανάπτυξης Λιμένα (Π.Ε.Α.Λ.) Σκάλας Πάτμου, το οποίο εγκρίθηκε με την υπ’ αριθμ. 

76/09/31-10-2018 Απόφαση της Επιτροπής Σχεδιασμού και Ανάπτυξης Λιμένων (Ε.Σ.Α.Λ.). 

3) Την υπ’ αριθμ. ΟΙΚ. 57365/16-10-2019 Απόφαση του Συντονιστή της Αποκεντρωμένης Διοίκησης 

Αιγαίου, με θέμα: «Έγκριση περιβαλλοντικών όρων για την λειτουργία του έργου “Πλαίσιο Έργων 

Ανάπτυξης (Master Plan) Λιμένα Σκάλας Πάτμου” για λογαριασμό του Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου 

Πάτμου». 

4) Την υπ’ αριθμ. 26/2025 προηγούμενη Απόφασή του, με θέμα: «Καθορισμός ενεργειών της Υπηρεσίας 

μας επί του Master Plan λιμένα Σκάλας Πάτμου κατόπιν δημοσίευσης του Ν. 5167/2024». 

5) Την υπ’ αριθμ. 58/2025 Απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου Πάτμου, με θέμα: «Επανεξέταση της 

απόφασης του Διοικητικού Συμβουλίου του Λιμενικού Ταμείου Πάτμου, σχετικά με την ακύρωση του 

υφιστάμενου MASTER PLAN του λιμένα Σκάλας Πάτμου». 

6) Την παρ. 2 του άρθρου 4 του Κανονισμού για τη διοίκηση, διαχείριση και λειτουργία  του Δημοτικού 

Λιμενικού Ταμείου Πάτμου (ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π.), σύμφωνα με την οποία: «Το Διοικητικό Συμβούλιο κυρίως 

αποφασίζει: για τον κανονισμό εργασιών του, τον ετήσιο προϋπολογισμό και απολογισμό, τον οργανισμό 

εσωτερικής υπηρεσίας, για την εκμετάλλευση της κινητής και  ακίνητης περιουσίας του,  για την κατάρτιση του 

Τεχνικού Προγράμματος, την έγκριση μελετών, πρακτικών δημοπρασίας, αναθέσεων, προμηθειών, για την 

συντήρηση και επισκευή υφισταμένων έργων και πραγμάτων, για την προμήθεια και λειτουργία του 

μηχανολογικού του εξοπλισμού και για την διενέργεια κάθε αναγκαίας παρέμβασης στους λιμένες και τη γύρω 

χερσαία και θαλάσσια ζώνη που συνδέεται λειτουργικά με αυτούς, τη ρύθμιση κυκλοφορίας και των 

κατευθύνσεων κυκλοφορίας, την παραχώρηση του ιδιαίτερου δικαιώματος χρήσης χώρων που ευρίσκονται 

εντός των λιμενικών ζωνών ευθύνης του για ανάπτυξη τραπεζοκαθισμάτων καταστημάτων υγειονομικού 

ενδιαφέροντος και λοιπές δραστηριότητες, την έκδοση τοπικών κανονιστικών αποφάσεων στο πλαίσιο της 

κείμενης νομοθεσίας, τον προσδιορισμό του χώρου στάθμευσης οχημάτων εντός των ζωνών ευθύνης του, την 
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διάθεση πιστώσεων και οτιδήποτε άλλο εμπίπτει στους σκοπούς σύστασης του Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου 

Πάτμου». 

Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος σημείωσε ότι ελήφθη μία απόφαση από το Διοικητικό Συμβούλιο του 

ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π., που κάποιοι την θεώρησαν λανθασμένη και έφεραν το θέμα στο Δημοτικό Συμβούλιο και 

ερχόμαστε πάλι να συζητήσουμε το ίδιο θέμα. 

Ο κ. Σμαρνάκης Ανδρέας σχολίασε ότι η Απόφαση έχει ήδη ληφθεί και ο Πρόεδρος του απάντησε 

ότι είναι υποχρεωμένος να φέρει το θέμα στο Σώμα. 

Ακολούθως, το λόγο έλαβε ο κ. Πέντες Ελευθέριος, ο οποίος ανέφερε ότι έγινε η συνεδρίαση του 

Δημοτικού Συμβουλίου, όπου διατυπώθηκαν κάποιες απόψεις και ακούστηκαν κάποια πράγματα. Ωστόσο, 

έχει καταθέσει σε όλα τα μέλη ένα υπόμνημα και τις θέσεις της παράταξής του, που δεν θεωρεί ότι είναι 

θέσεις μόνο της παράταξής του, καθώς πολύς κόσμος έχει την ανησυχία για την απόφαση αυτή. 

Καταλαβαίνει ότι ήταν μια τρίπλα του Δημοτικού Συμβουλίου, και το είπε και στον ίδιο τον Πρόεδρό του, 

για να έρθει ξανά το θέμα στο Λιμενικό Ταμείο χωρίς ένα εισηγητικό. Παρόλα αυτά, θέλει να πει ότι αυτή 

την συνεδρίαση την προκάλεσε η παράταξή τους και ένας ακόμη δημοτικός σύμβουλος, ο κ. Διαμαντής 

Τουρτουλής. Έγινε αυτή η συζήτηση, καταθέσαν την εισήγησή τους και θεωρεί ότι δεν τηρήθηκε η νόμιμη 

διαδικασία επί της συνεδρίασης, καθώς ο Πρόεδρος έχει την αρμοδιότητα να την διαμορφώνει, αλλά όχι να 

την διαμορφώνει κατά το δοκούν. Διαφωνεί απόλυτα με τον τρόπο που διαμόρφωσε ο Πρόεδρος την 

εισήγηση για να ψηφιστεί και να παρθεί η απόφαση, χωρίς κάποιο εισηγητικό, αλλά απλά να επανεξεταστεί 

το θέμα από το Λιμενικό Ταμείο. Δεν βλέπει να υπάρχει πρόθεση να ληφθεί άλλη απόφαση σήμερα, κάτι 

που θα φανεί και στην ψηφοφορία. Στο δημοτικό συμβούλιο ο Πρόεδρος παρουσίασε ποιά είναι αυτά που 

θέλει να προσθέσει στο Master Plan. Η παράταξη του κ. Πέντε δεν είναι κατά των αλλαγών, αρκεί να 

οριστικοποιηθεί πρώτα το υπάρχον Master Plan, γιατί έχουμε την απόφαση της Ε.Σ.Α.Λ., που είναι το πιο 

δύσκολο κομμάτι. Έτσι, θα ήθελε λοιπόν να μάθει τί είναι αυτό που ο Πρόεδρος θέλει να αφαιρέσει από το 

υφιστάμενο Master Plan. 

Ο Πρόεδρος απάντησε στον κ. Πέντε να είναι σίγουρος πως το προσχέδιο του νέου Master Plan, 

πριν οριστικοποιηθεί, δηλαδή μέχρι τέλος Σεπτεμβρίου-Οκτωβρίου, θα έρθει για διαβούλευση που θα γίνει 

στο «ΠΑΤΜΙΟΝ», οπότε εκεί θα τα δουν όλα. 

Ο κ. Πέντες επέμεινε ότι ο Πρόεδρος παρουσίασε στο Δημοτικό Συμβούλιο τις προσθήκες που θέλει 

να κάνει και οι οποίες μπορούν να γίνουν και μετά την οριστικοποίηση του Master Plan με ΣΜΠΕ, αλλά 

θέλει να μάθει τί θέλει ο Πρόεδρος να αφαιρεθεί. 

Ο Πρόεδρος απάντησε ότι δεν θα αφαιρεθεί κανένα ουσιαστικό κομμάτι από το Master Plan. Ο κ. 

Πέντες ρώτησε τον Πρόεδρο αν δεσμεύεται ότι στο επόμενο Master Plan θα υπάρχει και ο μώλος 

κρουαζιέρας για τον οποίο έχουμε έτοιμη, ώριμη μελέτη και ο Πρόεδρος σημείωσε ότι θα υπάρχει μώλος 

κρουαζιέρας. 

Ο κ. Πέντες συνέχισε λέγοντας πως για ύστατη φορά ερχόμαστε εδώ για να ξανασυζητήσουμε το 

συγκεκριμένο θέμα, μετά από προτροπή της παράταξής του. Θέλει να θυμίσει ότι το Master Plan του λιμένα 
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της Πάτμου έχει εγκριθεί από την Ε.Σ.Α.Λ. Η Ε.Σ.Α.Λ. είναι το διυπουργικό όργανο, το ανώτατο όργανο 

για το λιμενικό σχεδιασμό, που η απόφασή της πλέον περνάει σε θέση γνώμης. Βάσει του ισχύοντος 

νομοθετικού πλαισίου χρειαζόμαστε οπωσδήποτε ΣΜΠΕ και εν συνεχεία Προεδρικό Διάταγμα, που είναι τα 

δύο τελευταία βήματα για το Master Plan με τη νέα νομοθεσία, κάτι που είναι παράλογο από την πλευρά 

του κράτους. Αυτό σημαίνει επανεκκίνηση της διαδικασίας από το μηδέν, νέες χρονοβόρες διαδικασίες, 

σημαίνει ότι θέτει σε κίνδυνο τη χρηματοδότηση έργων, αφού δεν θα μπορέσουμε να εντάξουμε κανένα 

έργο μέχρι την έγκριση του νέου Master Plan. Επίσης, θέτει σε κίνδυνο την ίδια τη θεσμική ωριμότητα, που 

με κόπο έχει επιτευχθεί τα προηγούμενα χρόνια. Το Δημοτικό Συμβούλιο Πάτμου με την υπ’ αριθμ. 

58/2025 Απόφασή του είπε να επανεξετάσουμε το θέμα. Θα ήθελε να ξέρει και τις απόψεις των υπολοίπων 

μελών, γιατί η απόφαση που λαμβάνεται σήμερα, που πάρθηκε και πριν λίγο καιρό, δηλαδή να πάμε σε 

τροποποίηση του Master Plan θεωρεί ότι είναι η χαριστική βολή και δεν θέλει να δοθεί η χαριστική βολή 

σήμερα. Τέλος, τόνισε ότι όλοι θα αναμετρηθούν με την ιστορία. 

Ο Πρόεδρος σημείωσε ότι θέλει να διευκρινίσει κάτι, σχετικά με αυτά που λέγονται στα δελτία 

τύπου και αυτά που λένε πολλοί και διάφοροι ότι εκείνος προεκλογικά δεν είχε μιλήσει για τροποποίηση 

του Master Plan. Αυτό είναι μεγάλο ψέμα. Ήταν ο πρώτος που, όταν υπήρχε το εγκεκριμένο Master Plan – 

Π.Ε.Α.Λ., είχε μιλήσει για τροποποίησή του, για να δημιουργήσουμε πεζοδρόμηση στο παραλιακό μέτωπο, 

να κάνουμε μαρίνα και τα σχετικά. Τώρα μας δίνεται η ευκαιρία να το κάνουμε ολοκληρωμένο από την 

αρχή, με βάση τα στοιχεία που έχουμε από το παλιό Π.Ε.Α.Λ. Άρα θα είμαστε πολύ γρήγοροι, γιατί έχει 

γίνει ήδη δουλειά πάνω στο λιμάνι. Θα γίνει αρχή σχεδιαστικά, αλλά όχι ουσιαστικά.  

Ο κ. Πέντες Ελευθέριος απάντησε στον Πρόεδρο ότι πολύ σωστά λέει από την αρχή, γιατί υπάρχει η 

τροποποίηση επί της βάσης της σημερινής και εγκεκριμένης και υπάρχει και η αρχή από την αρχή, χωρίς 

καμία βάση. 

Ο Πρόεδρος επισήμανε ότι είχαμε ένα εγκεκριμένο Π.Ε.Α.Λ., έχει γίνει πολλή δουλειά, με βάση 

λοιπόν αυτό που έχει γίνει στο Π.Ε.Α.Λ. πάμε να το τροποποιήσουμε και σε 1,5 με 2 χρόνια θα είμαστε 

έτοιμοι και η ιστορία θα μας κρίνει. 

Ο κ. Πέντες Ελευθέριος ανέφερε ότι τα περισσότερα ζητήματα που θέτει ο Πρόεδρος είναι για 

κυκλοφοριακές ρυθμίσεις και χώρους στάθμευσης, αλλά ο Πρόεδρος διαφώνησε λέγοντας η χωροθέτηση 

μαρίνας, το αλιευτικό καταφύγιο και η πεζοδρόμηση δεν είναι κυκλοφοριακές ρυθμίσεις και είπε ότι ο κ. 

Πέντες λέει πράγματα που δεν ισχύουν. 

Ο κ. Πέντες Ελευθέριος συνέχισε λέγοντας πως τόσο οι κυκλοφοριακές ρυθμίσεις όσο και η 

χωροθέτηση μαρίνας προφανώς και θα μπορούσαν να γίνουν επί του οριστικοποιημένου Master Plan, να 

γίνει δηλαδή στοχευμένη τροποποίηση, χωρίς να περιμένουμε και να χάνουμε χρηματοδοτήσεις και να 

βάζουμε έργα στο ράφι. Επιπρόσθετα, το Υπουργείο Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής επί ερωτήματος 

που έχει θέσει το ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π. έχει απαντήσει ότι για τα θέματα των κυκλοφοριακών ρυθμίσεων θα γίνει 

νομοθετική ρύθμιση. Θεωρεί ότι το ξεκινήσουμε από το μηδέν είναι πολύ κακό για το νησί μας, γιατί 

μένουμε εκτός χρηματοδοτικών εργαλείων και μόνο επισκευαστικά πράγματα μπορούν να γίνουν στο 

ΑΔΑ: 6Μ00ΟΡΗΜ-ΝΦΠ



 5

λιμάνι και θα πάρει πολλά χρόνια μέχρι να καταφέρουμε να είμαστε ώριμοι και να διεκδικήσουμε 

χρηματοδοτικά προγράμματα. 

Στο σημείο αυτό παρατίθεται το υπόμνημα που κατέθεσε ο κ. Πέντες. 

«ΥΠΟΜΝΗΜΑ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΖΗΤΗΣΗ ΤΟΥ MASTER PLAN ΛΙΜΕΝΑ ΠΑΤΜΟΥ 

Προς: Πρόεδρο και μέλη Διοικητικού Συμβουλίου Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου Πάτμου 

Θέμα: Τι πρέπει να κάνουμε από εδώ και πέρα για το Master Plan του λιμανιού. 

 
1.  Τι έχουμε στα χέρια μας μέχρι σήμερα 

 Το Master Plan του λιμανιού έχει εγκριθεί από την ΕΣΑΛ, που είναι το αρμόδιο κρατικό όργανο που 

εγκρίνει τα σχέδια για τα λιμάνια σε όλη τη χώρα. 

 Το Δημοτικό Συμβούλιο Πάτμου (απόφαση 58/2025) δεν αποφάσισε να ακυρώσει ή να αλλάξει το 

Master Plan. Απλώς έστειλε ξανά το θέμα στο Λιμενικό Ταμείο για να το συζητήσουμε πάλι. 

2.  Ποια είναι η επόμενη κανονική διαδικασία 

 Το Master Plan πρέπει τώρα να προχωρήσει στα επόμενα στάδια που προβλέπει ο νόμος: 

o Να γίνει η Στρατηγική Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ). 

o Να βγει Προεδρικό Διάταγμα που να το θεσμοθετήσει. 

 Αυτή είναι η νόμιμη διαδικασία που ακολουθούν όλα τα λιμάνια μετά την έγκριση από την ΕΣΑΛ. 

3.  Τι θα συμβεί αν προσπαθήσουμε τώρα να το αλλάξουμε 

Αν αποφασίσουμε να αλλάξουμε το Master Plan τώρα: 

 Η διαδικασία ξεκινάει πάλι από την αρχή. 

 Θα χρειαστούν νέες μελέτες και νέες εγκρίσεις. 

 Θα εμπλακούν πολλά Υπουργεία, πολλές υπηρεσίες και θα χαθεί πολύτιμος χρόνος. 

 Θα καθυστερήσουν έργα που είναι ήδη ώριμα. 

 Υπάρχει σοβαρός κίνδυνος να χαθούν χρηματοδοτήσεις. 

 Υπάρχει και ο κίνδυνος να μας πουν ότι φταίμε για τις καθυστερήσεις. 

4.  Τι κάνουν σε άλλα λιμάνια 

Σε άλλα λιμάνια της Ελλάδας, η πρακτική που ακολουθείται: 

 Προχωρούν κανονικά τη διαδικασία με τη ΣΜΠΕ και το Προεδρικό Διάταγμα. 

 Αν χρειαστεί μετά να κάνουν αλλαγές, κάνουν τροποποιήσεις αφού θεσμοθετηθεί πρώτα το Master 

Plan. 

 Έτσι προχωρούν και δεν χάνουν χρηματοδοτήσεις και έργα. 

5. Τι προτείνω 

 Να συνεχίσουμε κανονικά τη διαδικασία που προβλέπεται: 

o Να γίνει η ΣΜΠΕ. 

o Να εκδοθεί το Προεδρικό Διάταγμα. 

 Παράλληλα, αν υπάρξουν προτάσεις για αλλαγές ή βελτιώσεις, να αρχίσουμε από τώρα να τις 

μαζεύουμε και να τις δουλεύουμε, ώστε να τις προωθήσουμε σωστά και οργανωμένα, μετά την 

ολοκλήρωση της βασικής διαδικασίας. 
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ΠΕΝΤΕΣ ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ 

Επικεφαλής Μείζονος Αντιπολίτευσης 

Μέλος Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου Πάτμου». 

Εν συνεχεία,  το λόγο έλαβε ο Δήμαρχος Λειψών κ. Μάγγος Φώτιος, ο οποίος σημείωσε ότι παγίως 

η άποψή του είναι ότι σε θέματα που αφορούν το κάθε νησί, τον πρώτο λόγο έχουν τα μέλη του Διοικητικού 

Συμβουλίου που ηγούνται και προέρχονται από τον οικείο Δήμο. Άρα, τα μέλη του Σώματος που 

προέρχονται από τον Δήμο Λειψών θα συνταχθούν με αυτό που ζητάει ο Πρόεδρος, παρόλο που υπάρχουν 

βάσιμες και σωστές αιτιάσεις σε κάποια θέματα και κυρίως, γιατί δεν μπαίνει σε λεπτομέρειες, για τους 

χρόνους. Αυτό το λέει καλοπροαίρετα, γιατί και εκείνος αντιμετωπίζει σε όλα τα ζητήματα, π.χ. με τους 

βιολογικούς καθαρισμούς, τις αφαλατώσεις, προβλήματα κυρίως με τις αδειοδοτήσεις και τις σύμφωνες 

γνώμες που είναι πολύ χρονοβόρες. Ειδικά στα λιμενικά θέματα, οι σύμφωνες γνώμες είναι διάσπαρτες, 

πάρα πολλές και περίπλοκες. Είπε, βέβαια, ο Πρόεδρος ότι κυρίως θα πρέπει να είναι ρυθμιστικό αυτό το 

Master Plan και δεν θα αλλάζει επί της ουσίας το προηγούμενο Master Plan, πέρα από συγκεκριμένες 

παρεμβάσεις. Αυτό είναι θέμα πολιτικής βούλησης. Η άποψή του είναι ότι υπάρχουν βάσιμες υποψίες ότι 

θα καθυστερήσει, αλλά παρόλα αυτά συντάσσονται με την εκάστοτε δημοτική αρχή. 

Έπειτα το λόγο έλαβε ο κ. Σμαρνάκης Ανδρέας, ο οποίος είπε ότι συμφωνεί απόλυτα με τον κ. 

Μάγγο και ήταν σαν να μιλούσε εκείνος.  

 Κατόπιν των ανωτέρω, ο Πρόεδρος πρότεινε την έγκριση εκπόνησης νέου Master Plan για τον 

λιμένα Σκάλας Πάτμου και κάλεσε τα Μέλη να αποφασίσουν σχετικά. 

   Το Διοικητικό Συμβούλιο μετά από διαλογική συζήτηση κι αφού έλαβε υπόψη του την εισήγηση και 

την πρόταση του Προέδρου, την τοποθέτηση και το υπόμνημα του κ. Πέντε Ελευθερίου, το Πλαίσιο Έργων 

Ανάπτυξης Λιμένα (Π.Ε.Α.Λ.) Σκάλας Πάτμου που εγκρίθηκε με την υπ’ αριθμ. 76/09/31-10-2018 

Απόφαση της Επιτροπής Σχεδιασμού και Ανάπτυξης Λιμένων (Ε.Σ.Α.Λ.), την υπ’ αριθμ. ΟΙΚ. 57365/16-

10-2019 Απόφαση του Συντονιστή της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Αιγαίου, το άρθρο 46 του Ν. 

5167/2024,  το άρθρο 65 του Νόμου 3852/2010 και το άρθρο 4 του Κανονισμού για τη διοίκηση, διαχείριση 

και λειτουργία του ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π., 

 

Α π ο φ α σ ί ζ ε ι  κ α τ ά  π λ ε ι ο ψ η φ ί α 

 

Την εκπόνηση νέου Master Plan για τον λιμένα Σκάλας Πάτμου. 

 

Την πρόταση του Προέδρου ψήφισαν και οι κ. Ματθαίου Μπενέτος, Σμαρνάκης Ανδρέας, Παλαιού Ειρήνη, 

Μάγγος Φώτιος και Μαρκάκη Καλλιόπη. 

Ο κ. Πέντες Ελευθέριος καταψήφισε την πρόταση του Προέδρου. 

Ο εκπρόσωπος του Λιμεναρχείου Πάτμου κ. Δέδες Περικλής δήλωσε «παρών». 
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Η Απόφαση αυτή πήρε αριθμό 58/2025. 

 

Για το σκοπό αυτό συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφεται ως εξής: 

     

          Ο Πρόεδρος                                                                      Τα Μέλη 

   Τσαμπαλάκης Νικήτας                       Ματθαίου Μπενέτος – Σμαρνάκης Ανδρέας – Παλαιού Ειρήνη  

                                                                 Πέντες Ελευθέριος – Μάγγος Φώτιος – Μαρκάκη Καλλιόπη 

                                                                                                     Δέδες Περικλής         

                                                                                                                                                                                           

 

Ακριβές Αντίγραφο 

Πάτμος, 20/06/2025 

     

               Ο Πρόεδρος                                                                                                Η Ειδική Γραμματέας 

 

 

 

        Τσαμπαλάκης Νικήτας                                                                                        Κάππου Αναστασία 

           Δήμαρχος Πάτμου 
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